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Protokół nr Protokół nr Protokół nr Protokół nr 41414141/20/20/20/2022223333    

z posiedzenia Komisji Budżetu i Infrastruktury z posiedzenia Komisji Budżetu i Infrastruktury z posiedzenia Komisji Budżetu i Infrastruktury z posiedzenia Komisji Budżetu i Infrastruktury Rady Gminy MszanaRady Gminy MszanaRady Gminy MszanaRady Gminy Mszana    

w dniu w dniu w dniu w dniu 23 października23 października23 października23 października 2023 2023 2023 2023 r. r. r. r.    

Obrady rozpoczęto 23 października 2023 r. o godz. 14.30, a zakończono o godz. 16.10 tego 
samego dnia. 

Posiedzenie odbyło się na sali posiedzeń Urzędu Gminy w Mszanie. Obecnych było 8 z 8 
członków Komisji. Obecni: 

1. Roman Bura 
2. Marek Kotula 
3. Piotr Kuczera 
4. Marek Liśnikowski 
5. Ilona Mura 
6. Krzysztof Rduch 
7. Wioleta Szotek 
8. Beata Wieszołek. 

W posiedzeniu wzięli również udział: Z-ca Wójta Gminy Błażej Tatarczyk, Skarbnik Gminy 
Małgorzata Gąsior, pracownicy Urzędu Gminy oraz Pani Agnieszka Chylak – przedstawiciel 
firmy Eko-Team Konsulting. Listy obecności radnych i gości stanowią załączniki nr 1 i 2 do 
protokołu. 

Punkt 1. Otwarcie posiedzenia 
Posiedzenie otworzyła i poprowadziła Przewodnicząca Komisji Pani Beata Wieszołek. Po 
stwierdzeniu prawomocności obrad powitała radnych oraz gości i przedstawiła porządek 
obrad, proponując, z uwagi na obecność gościa, dodanie jako punktu pierwszego informacji 
o opracowywanym Programie Ograniczania Niskiej Emisji, który miał być omawiany w 
sprawach bieżących. 
Nie było głosów sprzeciwu. 
Przewodnicząca przedstawiła porządek obrad: 

1. Otwarcie  posiedzenia i stwierdzenie jego prawomocności. 
2. Informacja na temat założeń Programu Ograniczania Niskiej Emisji dla Gminy Mszana 

na lata 2024 – 2027. 
3. Informacja o wykonaniu budżetu i WPF-u za I półrocze 2023 r. 
4. Sprawozdanie z „Akcji Zima” oraz z pozimowego sprzątania dróg i chodników w 

sezonie 2022/2023. 
5. Omówienie zasad i założeń dla „Akcji Zima” w sezonie 2023/2024. 
6. Funkcjonowanie komunikacji publicznej na terenie Gminy Mszana. 
7. Program usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Mszana 

na lata 2023-2032. 
8. Sprawy bieżące – opiniowanie projektów uchwał. 
9. Zakończenie posiedzenia. 

Punkt 2.  Zało żenia do Programu Ograniczania Niskiej Emisji dla Gm iny Mszana 
na lata 2024 – 2027 
Metody tworzenia i główne założenia Programu Ograniczania Niskiej Emisji dla Gminy 
Mszana na lata 2024 – 2027 omówiła Pani Agnieszka Chylak, właściciel firmy Eko-Team 
Konsulting, która przygotowuje Program dla Gminy Mszana. Na najbliższe 4 lata planowana 
jest w ramach PONE realizacja ok. 260 zadań mających na celu likwidację starych źródeł 
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ciepła przez mieszkańców. W Programie planuje się możliwość wymiany starych źródeł ciepła 
na nowoczesne kotły węglowe 5 klasy, kotły gazowe kondensacyjne, kotły na biomasę, 
pompę ciepła oraz instalacje fotowoltaiczne bez i z magazynem energii. Program musi zostać 
przyjęty uchwałą Rady Gminy, będzie przedstawiony radzie do listopada. 

Pkt. 3. Informacja o wykonaniu bud żetu i WPF-u za I półrocze 2023 r. 
Skarbnik Gminy Małgorzata Gąsior poinformowała, że od tego roku urząd nie ma już 
obowiązku sporządzania sprawozdania opisowego z wykonania budżetu gminy za I półrocze. 
Sprawozdanie opisowe będzie sporządzane po zamknięciu roku budżetowego. Krótko 
poinformowała o stanie realizacji: 
Plan dochodów budżetu wynosi 53.785.282,10 zł, wykonanie na dzień 30 czerwca br. - 
20.783.978,01 zł, co stanowi 38,64%. Niski jest procent wykonania dochodów majątkowych - 
wynika to z faktu, że większość dotacji majątkowych z programu Polski Ład wpływa w drugiej 
połowie roku. Skarbnik dodała, że nie uda się zrealizować części dochodów, między innymi z 
wynajmu działek na zwałowisku Pochwacie i to trzeba będzie uwzględnić w budżecie. 
Plan wydatków budżetu wynosi 62.491.829,31 zł, na koniec I półrocza wydatki wykonano w 
kwocie: 23.540.154,92 zł, co stanowi 37,67 % realizacji. Tutaj również wykonanie wydatków 
majątkowych jest niskie, co wynika z faktu, że większość inwestycji z Polskiego Ładu jest 
dopiero w trakcie realizacji.  
Do informacji nie było pytań. 

Pkt. 4. Sprawozdanie z „Akcji Zima” oraz z pozimowe go sprz ątania dróg i 
chodników w sezonie 2022/2023 
Sprawozdanie z „Akcji Zima” oraz z pozimowego sprzątania dróg i chodników w sezonie 
2022/2023 przedstawiła Pani Dorota Rajszys, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i 
Funduszy Zewnętrznych. W sezonie 2022/2023 zadanie zimowego utrzymania dróg w 
sołectwach Mszana i Połomia realizowała firma FHU Dawid Gasidło, zaś w sołectwie 
Gogołowa - SKR Mszana z/s w Gogołowej.  
W sezonie 2022/2023 zrealizowano i wykorzystano: 
• 634 motogodzin, w tym: Mszana – 303, Połomia – 226, Gogołowa – 105.  
• 263,0 ton soli, w tym: Mszana - 107,7 ton, Połomia - 85,4 ton, Gogołowa - 69,9 ton 
• 147,6 ton piasku, w tym: Mszana - 49,2 ton, Połomia - 39,1 ton, Gogołowa - 59,3 ton 
Koszt poniesiony na „Akcję Zima” w sezonie 2022/2023 to 438,2 tys. zł. 
W porównaniu do wcześniejszego sezonu nastąpił wzrost cen:  
- motogodziny – o 12% 
- soli – o 40 % 
- piasku – o 12 % 
W porównaniu do poprzedniego sezonu, koszt poniesiony na zimowe utrzymanie dróg w 
gminie wzrósł, mimo łagodniejszej zimy, co jest spowodowane rosnącymi cenami 
materiałów, robocizny i kosztów dodatkowych, takich jak paliwo, części zamienne itp. 
Zadanie pozimowego sprzątania dróg i chodników realizowała firma PHU Kamil Kura z 
Pogrzebienia.  
Do informacji nie było pytań. 

Pkt. 5. Omówienie zasad i zało żeń dla „Akcji Zima” w sezonie 2023/2024 
Zasady i założenia dla „Akcji Zima” w sezonie 2023/2024 przedstawiła Kierownik Dorota 
Rajszys.  Standardy utrzymania zimowego dróg w gminie Mszana są wysokie i takie same 
założenia przyjęto na nowy sezon. Przetarg na wybór wykonawców zadania w 
poszczególnych sołectwach został już ogłoszony. Postępowanie jest na etapie otwarcia ofert. 
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Na wszystkie trzy sołectwa wpłynęła 1 oferta – firmy Pana Dawida Gasidło, który w zeszłym 
sezonie realizował to zadanie tylko w sołectwach Połomia i Mszana. W przetargu nie 
wystartował SKR z Gogołowej, ponieważ jest w stanie likwidacji. 
Zgodnie z założeniami drogi gminne muszą być odśnieżone do godz. 5.00 rano, place i 
parkingi do godz. 7.00 rano. Wszystkie ciągniki biorące udział w „akcji zima” posiadać będą 
nadajniki GPS, umożliwiające stałe monitorowanie miejsca i czasu pracy sprzętu. Rozliczenie 
następuje na podstawie karty pracy..  
 
Głos zabrał Z-ca Wójta Pan Błażej Tatarczyk – poinformował, że po otrzymaniu informacji o 
likwidacji SKR Gogołowa, rozważane były różne pomysły mające na celu zorganizowanie 
sprawnej akcji odśnieżania w Gogołowej, między innymi zlecanie zadań lokalnym rolnikom, 
posiadającym odpowiedni sprzęt. Takie rozwiązania były stosowane w niektórych gminach, 
ale jest mnóstwo perturbacji z rozliczeniami i koordynacją całej akcji, a ostateczny koszt 
mógłby być wyższy. Pan Z-ca dodał, że firma, która złożyła ofertę została zobligowana, aby na 
każde sołectwo dysponowała 2 ciągnikami, pługiem i 2 rozsiewaczami. Sprzęt został 
zapewniony, być może firmie uda się też pozyskać pracownika z SKR-u, który obsługiwał już 
Gogołowę w poprzednich sezonach i zna topografię terenu. Byłoby to z pewnością korzystne 
dla sprawniejszego prowadzenia „Akcji Zima”.  
Do informacji nie było pytań.  

Pkt. 6. Funkcjonowanie komunikacji publicznej na te renie Gminy Mszana 
Informacje przedstawiła Kierownik Dorota Rajszys. Gmina realizuje zadanie w ramach 
Międzygminnego Związku Komunikacyjnego z siedzibą w Jastrzębiu Zdroju, który organizuje 
komunikację w regionie. W tym celu Gmina przekazuje dotację, która jest obliczana jako 
iloczyn przejechanych wozokilometrów razy stawka, której wysokość niestety stale wzrasta. 
W 2022 roku stawka zmieniała się trzy razy: w okresie I – IV wynosiła 7,30 zł za 1 
wozokilometr, V – VIII wyniosła 7,55 zł, IX – XII wzrosła do 8,80 zł. W 2022 roku Gmina 
Mszana przekazała do MZK dotację w łącznej wysokości 802.869 zł za 190.339 
wozokilometrów. 
Stawka ustalona na 2023 rok wynosi 9,49 zł, łączna kwota dotacji – 1.094.490,26 zł. 
Ostateczne rozliczenie nastąpi na koniec roku. 
Do informacji nie było pytań. 

Pkt. 7. Program usuwania azbestu i wyrobów zawieraj ących azbest 
Projekt Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Mszana 
na lata 2023-2032 Radni otrzymali w materiałach. Omówiła go insp. Iwona Cofalik z Referatu 
GKiFZ.  
Zgodnie z Programem Oczyszczania Kraju z Azbestu na lata 2009-2032 cele, jakimi są: 
usunięcie i unieszkodliwienie wyrobów zawierających azbest, minimalizacja negatywnych 
skutków zdrowotnych spowodowanych obecnością azbestu na terytorium kraju oraz 
likwidacja szkodliwego oddziaływania azbestu na środowisko realizowane są na trzech 
szczeblach: centralnym, wojewódzkim i lokalnym (samorząd powiatowy i samorząd gminny). 
Zakładane jest oczyszczenie kraju z azbestu do roku 2032. 
Wójt Gminy Mszana opracował „Program usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest 
z terenu Gminy Mszana na lata 2023-2032”. W trakcie opracowywania programu 
sporządzona została również inwentaryzacja wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy 
Mszana. Obecnie na terenie gminy znajduje się jeszcze ok. 160 budynków, na których są 
wyroby zawierające azbest (głównie na pokryciach dachowych). Są to w większości budynki 
inwentarskie, gospodarcze, nie mieszkalne. Szacuje się, że jest tych materiałów łącznie ok. 
400 ton. 
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Od 2019 do 2023 r. Gmina Mszana udzieliła 24 dotacji na usuwanie z posesji wyrobów 
zawierających azbest, na łączną kwotę 37.000 zł.  
Obecnie opracowany Program usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu 
Gminy Mszana na lata 2023-2032 musi być przyjęty uchwałą Rady Gminy. Jednak nie nastąpi 
to na najbliższej sesji, ponieważ wymagane jest przeprowadzenie strategicznej oceny 
oddziaływania na środowisko lub uzyskanie zgody na odstąpienie od niej. Jest to proces 
długotrwały.  
 
Pytania zadawali: 

• Radny Roman Bura – czy gmina przyznaje dotacje do usuwania azbestu tylko na 
budynkach mieszkalnych, czy również gospodarczych? 

• Pani D. Rajszys odpowiedziała – na wszystkich budynkach, ale dotacje są przyznawane 
tylko dla osób fizycznych. 

• Z-ca Wójta Pan Błażej Tatarczyk dodał, że na budynkach mieszkalnych azbestu 
praktycznie nie ma. Głównie są pokrycia dachowe na budynkach inwentarskich, 
magazynowych. 

• Na pytanie nie będącej członkiem Komisji Radnej Magdaleny Herman o wysokość dotacji, 
Kierownik D. Rajszys odpowiedziała, że jest to maksymalnie 2.000 zł, ale zwykle rachunki 
są niższe i pełna kwota dotacji nie jest wówczas osiągana. 

• Radny Piotr Kuczera zadał pytanie o terminy, do których powinien zostać zrealizowany 
program. 

• Insp. Iwona Cofalik odpowiedziała, że nie zostały wskazane terminy, do kiedy mieszkańcy 
muszą usunąć azbest z posesji. Ogólnopolski Program zakłada jednak, że do 2032 roku 
Polska będzie wolna od azbestu. 

 
Więcej pytań nie było. Prowadząca obrady poddała do zaopiniowania projekt Programu 
usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Mszana na lata 2023 -
2032. Głosowało 8 radnych. Było 8 głosów „za”. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Pkt. 8. Sprawy bie żące - opiniowanie projektów uchwał 
W tym punkcie Komisja omawiała i opiniowała projekty uchwał na najbliższą sesję Rady 
Gminy: 

− w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mszana 

na lata 2023 – 2029 

Projekt Radni otrzymali w materiałach. Skarbnik omówiła szczegółowo zmiany do 
wprowadzenia w WPF. Wynikły one m.in. z planami realizacji nowych zadań, w związku z 
otrzymaniem wstępnych promes na dofinansowanie inwestycji z Rządowego Funduszu Polski 
Ład: Program Inwestycji Strategicznych. 
Są to:  

• Przedsięwzięcie pn. " Modernizacja infrastruktury drogowej polegającej na remoncie 
drogi gminnej ul. Folwark w Połomi”. Zgodnie ze złożonym  wnioskiem przewidywana 
wartość inwestycji wynosi 5.263.157,00 zł, dofinansowanie 5.000.000,00 zł. Koszt 
wykonania dokumentacji projektowej wg oferty 67.650,00 zł. Łączne nakłady finansowe i 
limit zobowiązań wynoszą 5.330.807,00 zł, limit wydatków planowanych do poniesienia 
w 2024 roku wynosi 2.830.807 zł, limit wydatków w 2025 roku wynosi 2.500.000,00 zł. 

• Przedsięwzięcie pn. ”Modernizacja infrastruktury drogowej polegającej na remoncie 
drogi gminnej ul. Mickiewicza w Mszanie”. Zgodnie ze złożonym  wnioskiem 
przewidywana wartość inwestycji wynosi 3.157.894,00 zł, dofinansowanie 3.000.000,00 



 5 

zł. Koszt wykonania dokumentacji projektowej wg oferty 43.050,00 zł. Łączne nakłady 
finansowe i limit zobowiązań wynoszą 3.240.944,00 zł, limit wydatków planowanych do 
poniesienia w 2024 roku wynosi 1.940.944 zł, limit wydatków w 2025 roku wynosi 
1.500.000,00 zł. 

• Przedsięwzięcie pn. ”Modernizacja infrastruktury sportowej w centrum sołectwa 
Połomia”. Zgodnie ze złożonym  wnioskiem przewidywana wartość inwestycji 
2.000.000,00, dofinansowanie 1.800.000,00 zł. Przewidywany koszt wykonania 
dokumentacji projektowej 50.000,00 zł. Łączne nakłady finansowe i limit zobowiązań 
wynoszą 2.050.000,00 zł, limit wydatków planowanych do poniesienia w 2024 roku 
wynosi 2.050.000,00 zł. 

Natomiast do przedsięwzięcia pn. „Zagospodarowanie terenu centrum wsi w celu poprawy 
dostępności do infrastruktury społecznej”, ze względu na potrzebę wykonania robót 
dodatkowych na tej inwestycji zwiększa się limit wydatków na rok 2023 o kwotę 100.000,00 
zł. Łączne nakłady finansowe i limit zobowiązań wynoszą 5.745.345,90 zł, limit wydatków 
planowanych do poniesienia w 2023 roku wynosi 5.745.345,90 zł. 
 
Pytania zadawali: 

• Radny Piotr Kuczera – o jakie roboty dodatkowe chodzi w przedsięwzięciu pn. 
„Zagospodarowanie terenu centrum wsi w celu poprawy dostępności do infrastruktury 
społecznej”? 

• Odpowiedzi udzielił Z-ca Wójta: nastąpiła konieczność wymiany podbudowy i stabilizacji 
gruntu z tyłu budynku wielofunkcyjnego, gdzie znajduje się Urząd Gminy i Przedszkole. 
Został również zamieniony rodzaj kostki ze zwykłej betonowej na ładniejszą, kolorową. 
Zastosowano też inne oprawy oświetleniowe niż początkowo zakładano. Zmiany te miały 
na celu poprawę estetyki miejsca znajdującego się w samym centrum gminy. 

• Na pytanie Pana Radnego Kuczery o stan prawny działek drogowych na ul. Folwark, gdzie 
ma być prowadzony remont, Z-ca Wójta odpowiedział, że na nieuregulowanych działkach 
Gmina wystąpi z wnioskiem właścicieli o zgodę na wejście w teren. Natomiast stan 
prawny odcinka przy starej stodole ma być w najbliższych tygodniach uregulowany przez 
właścicieli i przekazany na rzecz gminy. 

• Na pytanie Radnego, czy projekty techniczne tych remontów są kosztem Gminy, Skarbnik 
odpowiedziała – tak. Podane w WPF koszty tych projektów są szacunkowe, według tego, 
co zostało założone w projektach składanych do Polskiego Ładu. 

• Na pytanie o modernizację infrastruktury przy Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Połomi, 
Pan Z-ca odpowiedział, że ma tam być wykonana przebudowa drogi dojazdowej, w 
planach jest budowa boiska wielofunkcyjnego, bieżni i zagospodarowanie terenu. Boisko 
ma być podobne, jak budowane obecnie przy SP w Gogołowej. 

• Na pytanie Radnej Ilony Mura o remont ul. Mickiewicza w Mszanie, Pan Z-ca 
odpowiedział, że chodzi o odcinek od posesji nr 148 do skrzyżowania i od nr 179 do 
kładki oraz od nr 154 do 201. Natomiast na fragmencie od posesji nr 143 do 148 ma być 
położona nowa nakładka asfaltowa, zrobi to firma, która spowodowała zniszczenia 
remontując ciąg ul. Mickiewicza-Kopernika-Konopnickiej. Droga ta nie będzie jednak 
poszerzona. 

Więcej pytań nie było. Prowadząca obrady poddała projekt do zaopiniowania.  

Głosowało 8 radnych. Było 8 głosów „za”. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

 

− w sprawie zmiany budżetu Gminy Mszana na 2023 rok, 
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Projekt Radni otrzymali w materiałach. Planowane zmiany w budżecie omówiła Skarbnik 
Małgorzata Gąsior. W związku ze środkami z rezerwy części oświatowej subwencji ogólnej na 
zwiększony odpis ZFŚS dla nauczycieli w 2023 r. dotacją celową na zwrot części wydatków 
wykonanych w ramach funduszu sołeckiego w 2022 r., wpływów z różnych dochodów, zwrot 
podatku VAT, wpływ z usług i opłat oraz biorąc pod uwagę złożone wnioski przez 
kierowników jednostek organizacyjnych oraz kierowników referatów urzędu gminy o 
dokonanie zmian w budżecie zachodzi konieczność dokonania zmian w planie dochodów i 
wydatków budżetu gminy na 2023 r. 
Zwiększa się plan dochodów budżetu gminy na 2023 r. o kwotę 517.165,00 zł. 
Zwiększa się plan wydatków budżetu gminy na 2023 r. o kwotę 524.639,86 zł. 
Zmniejsza się plan wydatków budżetu gminy na 2023 r. o kwotę 7.474,86 zł. 
 
Pytania zadawali: 

• Radny Piotr Kuczera – z czego wynika zwiększenie wydatków szkół w Mszanie i Połomi w 
Dziale 801 Rozdz.80101 – Zakup usług pozostałych, dystrybucja energii, wynajem basenu 
– odpowiednio o 10.000,00 i 5.000,00 złotych? 

• Skarbnik odpowiedziała, że jest to spowodowane wzrostem kosztów zakupu energii, 
wywozu nieczystości, kosztów BHP i innych. 

Więcej pytań nie było. Prowadząca obrady poddała projekt do zaopiniowania.  

Głosowało 8 radnych. Było 8 głosów „za”.  
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

− w sprawie Programu Współpracy Gminy Mszana z organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2024 rok 

Projekt Radni otrzymali w materiałach. Przewodnicząca Komisji poinformowała, że na 
realizację Programu, zgodnie z projektem uchwały, zostało przeznaczone 95.000 zł.  
Do projektu nie było pytań. Prowadząca obrady poddała projekt do zaopiniowania.  

Głosowało 8 radnych. Było 8 głosów „za”.  
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 
Dalej w sprawach bieżących głos zabierali: 

• Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Liśnikowski – co słychać na budowie w ramach 
rewitalizacji centrum Gogołowej? 

• Z-ca odpowiedział, że dotychczas realizująca inwestycję firma AGC Bytom zeszła z 
budowy, w ostatnim czasie przeprowadziła jednak jeszcze prace zabezpieczające obiekt, 
głównie fundamenty przed zamakaniem. Tak jak zapowiedziała, firma wykonała to 
bezkosztowo. Ponadto teren budowy sprzątali i zabezpieczali pracownicy gminy. Z-ca 
Wójta poinformował także, że udało się uzyskać zgodę na przeniesienie 2.500.000 zł 
pozyskanych z funduszu rządowego Polski Ład – Program PGR. Środki te gmina 
wykorzysta na dokończenie budowy obiektu wielofunkcyjnego. Zostanie wykonany 
projekt zamienny, na jego podstawie zostanie ogłoszony nowy przetarg na dokończenie 
inwestycji. Stojący na budowie kontener z przeznaczeniem dla OSP pozostanie na czas 
realizacji zadania, podobnie jak ogrodzenie. 

• Na pytanie Radnego P. Kuczery, jaki będzie koszt dokończenia budowy, Z-ca 
odpowiedział, że to pokaże przetarg. 

• Nie będąca członkiem Komisji Radna Magdalena Herman poinformowała, że Klub 
Sportowy Płomień Połomia poprosił ją o wsparcie pisemnej prośby, skierowanej do 
Komisji Budżetu i Infrastruktury w sprawie rozpatrzenia podniesienia gminnej dotacji na 
nowy rok. Z roku na rok klub cieszy się coraz większym zainteresowaniem w dziedzinie 
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szkolenia i wychowywania dzieci oraz młodzieży, co przekłada się na tworzenie nowych 
grup treningowych i rozgrywkowych. Obecnie, w 2023 roku, w klubie trenuje sześć grup 
dzieci i młodzieży. Ciągły napływ chętnych spowoduje, że już z początkiem 2024 roku w 
klubie w Połomi będzie trenowała i zostanie zgłoszonych do rozgrywek siedem drużyn 
najmłodszych , w łącznej liczbie ponad 100 osób. Radna poparła prośbę klubu o 
zwiększenie dotacji na 2024 rok. 

• Z-ca Wójta wskazał na trudną rolę domknięcia budżetu w sytuacji rosnących kosztów i 
zaplanowanych nowych inwestycji, mających służyć mieszkańcom. Poinformował 
natomiast, że kluby sportowe w naszej gminie mają realną szansę na wsparcie z tak 
zwanego bonusu frekwencyjnego dla gmin, gdzie frekwencja w niedawnych wyborach 
samorządowych przekroczyła 60 %. W naszej gminie była najwyższa frekwencja w 
powiecie. W związku z tym powinno do budżetu wpłynąć 250.000 zł z przeznaczeniem na 
kluby sportowe.  

• Skarbnik gminy dodała, że pismo KS Płomienia Połomia zostanie jeszcze przeanalizowane 
na komisji, której tematem będą założenia do budżetu. Nie będzie łatwo skonstruować 
przyszłorocznego budżetu, Gmina ściąga dużo środków na inwestycje, ale potrzebuje do 
nich wkładu własnego, który jest pokrywany z wydatków bieżących. Tymczasem 
wszystkie wydatki idą mocno do góry, rosną koszty mediów, opłat itp. 

• Nawiązując do omawianego na początku posiedzenia Programu Ograniczania Niskiej 
Emisji Radny Piotr Kuczera zwrócił uwagę, że w dwóch ośrodkach kultury, to jest w 
Mszanie i Połomi pozostały jeszcze do wymiany stare źródła ciepła – piece węglowe. 
Powinno to zostać uwzględnione w przyszłorocznym budżecie. 

• Z-ca Wójta odpowiedział, że Gmina szuka na te wymiany środków zewnętrznych. Jest 
szansa na tego typu dofinansowania z KPO, jeśli te środki zostaną odblokowane. 

• Na pytanie Pana Radnego Kuczery, co z remontem schodów w „starej szkole”, Pan Z-ca 
Wójta odpowiedział, że remont będzie realizowany w 2024 roku. Gmina pozyskała środki 
z programu „Zabytek+”. Oprócz schodów zostanie wyremontowana klatka schodowa, 
drzwi i murki oporowe w piwnicach. Pozyskano też środki na niezbędne prace 
renowacyjne z zabytkowej plebanii. 

• Na pytanie Radnej Ilony Mura o termin otwarcia PSZOK na ul. Górniczej, Pan Z-ca 
odpowiedział, że prowadzone są trudne rozmowy z Tauronem w sprawie przyłącza 
prądu. Oprócz elektryczności, Punkt jest gotowy do odbiorów końcowych. 

• Na pytanie Radnej Wiolety Szotek o termin zakończenia inwestycji przy Szkole 
Podstawowej w Gogołowej, Pan Z-ca odpowiedział, że zależy mu na zamknięciu prac do 
końca roku. Budowa boiska jest daleko posunięta, obecnie są montowane siatki na 
piłkochwytach.  

Następnie dyskutowano o przejęciu i remontach dróg w Gogołowej oraz montażu 
oświetlenia na ul. Ks. Styry.  

Punkt 9. Zako ńczenie posiedzenia 
Po zakończeniu dyskusji i wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca Beata Wieszołek 
zamknęła posiedzenie Komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury 
/-/  
Beata Wieszołek  
 
Protokołowała:   
/-/  
Mirosława Książek-Rduch                                                                                                                                     


